



EMBARGOED FOR RELEASE UNTIL THURSDAY, 12 MARCH 2015 AT 0601 GMT // 0001 EST // 1230 MMT

For more information, please contact:  
Anne Thiel, +1 202 446 1982 / [Athiel@forest-trends.org](mailto:Athiel@forest-trends.org)

*Editor's Note: For the report and supplementary materials, please go to [http://forest-trends.org/releases/p/myanmar\\_conversion\\_timber](http://forest-trends.org/releases/p/myanmar_conversion_timber). Username: embargoed; password: Myanmar*

## မြန်မာနိုင်ငံတွင် သစ်တောပြုန်းတီးမှုအား ဖြစ်စေသည့် အဓိကတွန်းအားတစ်ခုဖြစ်သော စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးရေးအတွက် သစ်တောအသွင်ပြောင်းခြင်းသည် တိုင်းပြည်အတွက် တရားမဝင်မှုနှင့် မြေဆိုင်ရာပဋိပက္ခများဖြစ်စေနိုင်သည့် အခြေအနေသို့ ကျရောက်စေသည်

ဝါရှင်တန် ဒီစီ (မတ်လ ၁၂ ရက်၊ ၂၀၁၅) - သီးသန့်လေ့လာမှုအသစ်တစ်ခုက ဖော်ထုတ်သည်မှာ မြန်မာအစိုးရသည် အနည်းဆုံး ၅.၂ မီလီယံ ဧကအား ခွဲဝေပေးခဲ့ပြီး အရှေ့တောင်အာရှ၏ နောက်ဆုံးကျန်ရှိနေသော ဇီဝမျိုးကွဲမှုများပြားစွာရှိသည့် တန်ဖိုးမြင့်သစ်တောများမှ နောက်ထပ် ၁၁ မီလီယံ ဧကအား အကြီးစားပုဂ္ဂလိက လယ်ယာစီးပွားစီမံကိန်းများအတွက် ကြိုတင်ရှင်းလင်းရန် သင့်တော်သည်ဟု သတ်မှတ်ပြီးပြီဖြစ်ပြီး များသောအားဖြင့် ထိုစီမံကိန်းအများအပြားမှာ တကယ် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ခြင်းလည်း မရှိပါ။

ထိုသစ်တောနယ်မြေ အများအပြားမှာ သမိုင်းအရ မြန်မာနိုင်ငံ၏ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုလူနည်းစုအုပ်စုများအနေနှင့် ၎င်းတို့၏မြေများအဖြစ် အခိုင်အမာဆိုထားသောမြေများ ပါဝင်ပြီး ၎င်းတို့အနေနှင့် အပြီးအပိုင်ဆုံးရှုံးသွားနိုင်ခြေ ရှိသည့်အပြင် အစိုးရနှင့် ဆယ်စုနှစ်ပေါင်းများစွာ ဖြစ်ပွားနေသော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများအားလည်း ပို၍တိုးပွားစေသည်။ ဒေသခံရပ်ရွာလူထုများ မြေများဆုံးရှုံးပြီး တောရိုင်းတိရစ္ဆာန်များ၏စားကျက်များ ပျက်စီးကာ ကာဗွန်ထုတ်လုပ်မှုများ မြင့်တက်ချိန်တွင် စစ်အစိုးရအရာရှိများနှင့် ခိုင်မာသည့်အချိတ်အဆက်ရှိသော အခွင့်ထူးခံစီးပွားရေးသမားများသည် အကျိုးအမြတ်များ ရရှိနေကြသည်။

ထိုလယ်ယာစီးပွားအတွက် ရည်ရွယ်ထားသောမြေပမာဏသည် ၁၇၀ ရာခိုင်နှုန်း တိုးမြှင့်လာကာ အများစုမှာ သစ်တောဖုံးလွှမ်းထားသောမြေများဖြစ်ပြီး မြန်မာအစိုးရအသစ် တက်လာပြီးချိန်မှစ၍ နောက်ထပ်ဧကပေါင်း သန်းနှင့်ချီ၍ စိုက်ပျိုးရေးအသွင်ပြောင်းမှုအတွက် လျာထားပြန်ကာ ၎င်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ကျန်ရှိနေသောသစ်တောများနှင့် မြေပိုင်ဆိုင်ခွင့်များအား ကာကွယ်မည်ဟူသော နိုင်ငံတော်ထုတ်ပြန်ချက်များနှင့် ဆန့်ကျင်နေသည်။ ၎င်းမှာ တိုင်းပြည်တွင် မကြုံဘူး

သေးသော မြေနှင့်သစ်တောရှင်းလင်းသည့်နှုန်းဖြစ်ပြီး သစ်တောထိန်းသိမ်းရေး၊ မြေသိမ်းဆည်းမှုနှင့် အကျင့်ပျက် စီးပွားရေး အကျိုးအမြတ် ဖော်ထုတ်မှုတို့နှင့်ပတ်သက်ပြီး မတည်ငြိမ်မှုများအား ဖန်တီးစေသည်။ သစ်ထုတ်ကုန်များ တရားဝင်နှင့်မှန်ကန်စွာတင်ပို့ခြင်းအတွက် စောင့်ကြည့်ခြင်းကို ပိုမိုဆောင်ရွက်မှုများရှိလာသော်လည်း ထိုမြေများ ရှင်းလင်းသည့်အခါ ရရှိသည့်သစ်များထဲတွင် နိုင်ငံတကာဈေးကွက်အတွက် သတ်မှတ်ထားသော ကမ္ဘာ့တန်ဖိုးအမြင့်ဆုံးသစ်အချို့ပါဝင်သည်။

အကဲဖြတ်လေ့လာမှုတစ်ခုဖြစ်သော **မြန်မာနိုင်ငံ၏ စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးရေးတိုးချဲ့မှုနှင့်သစ်တောပြုန်းတီးမှု၊ အသွင်ပြောင်းသစ်နှင့် မြေဆိုင်ရာပဋိပက္ခတို့၏ ဆက်နွယ်မှု (Commercial Agricultural Expansion in Myanmar: Links to Deforestation, Conversion Timber, and Land Conflicts)** သည် အရှေ့တောင်အာရှ၏ နောက်ဆုံးကျန်ရှိနေသော တန်ဖိုးမြင့်အသွင်ကူးပြောင်းသစ်တောများအား စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးရေးအတွက် အသုံးပြုရန် မြန်မာနိုင်ငံ၏အစီအစဉ်များ၏ ကြီးထွားလာသည့်အကျိုးသက်ရောက်မှုများအား ဖော်ထုတ်ပြသသည်။

“မြန်မာနိုင်ငံအနေနှင့် ကမ္ဘာ့ဈေးကွက်များအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ပြီး ကမ္ဘာ့အစားအစာထုတ်လုပ်မှုအတွက် လိုက်လျောမှုများ ပိုမိုပြုလုပ်လာသည်နှင့်အလျောက် လယ်ယာစီးပွားသည်လည်း မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း သစ်တောပြုန်းတီးမှုအတွက် အဓိက တွန်းအား ဖြစ်လာတော့သည်။ အရင်းအမြစ်များ စီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် မြေဆိုင်ရာပဋိပက္ခများအား မှန်ကန်စွာ ကိုင်တွယ်နိုင်ရန်အတွက် သစ်တောများများ၊ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြေအုပ်ချုပ်မှုသည် လာမည့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အမျိုးသား မြေအသုံးချမှု မူဝါဒ၏ အလယ်ပတ်တွင် ရှိနေရမည်မှာ သေချာသည်” ဟု ဝါရှင်တန်မြို့အခြေစိုက် အကျိုးအမြတ်အတွက်မဟုတ်သည့် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သော Forest Trends ၏ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် CEO ဖြစ်သော Michael Jenkins က ပြောကြောင်း အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

အကြီးစား လယ်ယာစီးပွားကုမ္ပဏီများအား လွှဲပြောင်းပေးသည့် သစ်တောမြေအများအပြားမှာ တိုင်းပြည်၏ လက်ရှိ သစ်တောကြီးဝိုင်းများတွင် တည်ရှိသည်။ ထိုကိန်းဂဏန်းများမှာ များသောအားဖြင့် လျှော့တွက်ခြင်းကိုခံရပြီး အကြောင်းမှာ ထိုနယ်မြေများအား အစိုးရမဟုတ်သော အာဏာပိုင်များ (ဥပမာ - ဒေသခံအစိုးရ၊ စစ်တပ်နှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အုပ်စုများ) က စီမံခန့်ခွဲသောကြောင့် ဖြစ်သည်။

“လယ်ယာစီးပွားလုပ်ငန်းများသည် ဒေသခံရပ်ရွာလူထုများအတွက် အလုပ်အကိုင်နှင့်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးမှုများ ဖော်ထုတ်ပေးသည်ဆိုသောစကားသည် ရွာသားများ၏ လယ်ကွင်းများနှင့်သစ်တောများ သိမ်းဆည်းခံရသည့်အချိန်တွင် အဖြစ်မရှိသည့် နတ္ထိကတိများသာ ဖြစ်သည်။ ဧက ၄ သန်းနီးပါးရှိသည့် ထိုရှင်းလင်းထားသောမြေ၏ ၇၅ ရာခိုင်နှုန်းမှာ စိုက်ပျိုးခြင်းများ မပြုလုပ်ရသေးပါ။ ပတ်ဝန်းကျင် သို့မဟုတ် ဒေသခံရပ်ရွာလူထုများအား ဆိုးကျိုးများထံမှ အကာအကွယ်ပေးရန်အတွက် စည်းမျဉ်းများနှင့်အတူ မည်သည့်လိုက်လျောမှုမျိုးမှလည်း ပြုလုပ်ပေးခြင်း မရှိပါ” ဟု အစီရင်ခံစာရေးသားသူ Kevin Woods က ဆိုသည်။

**ဖြစ်ရပ်လေ့လာမှုများကပြသသည်မှာ သစ်တောဟောင်းများအတွင်းလယ်ယာစီးပွား တိုးချဲ့ခြင်း၏ နိုင်ငံရေးနှင့်ဂေဟဗေဒဆိုင်ရာ အကျိုးသက်ရောက်မှုများသည်လည်လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများဖြစ်ပေါ်စေသည်**

အစီရင်ခံစာသည် ဒေသ ၂ ခုအတွင်းရှိ စိုက်ပျိုးရေးကြောင့် ဖြစ်ပေါ်သည့် သစ်တောပြုန်းတီးမှုများအား အထူးလေ့လာစုံစမ်းမှုများ ပြုလုပ်ပြီး ၎င်းတို့မှာ - ရာဘာနှင့်ဇီဝလောင်စာ စိုက်ခင်းများအတွက် သစ်တောများရှင်းလင်းခံရသော ကချင်ပြည်နယ်၏ တရုတ်နိုင်ငံ နယ်စပ်တလျှောက်ရှိ နယ်မြေများနှင့် ဆီအုန်းနှင့်ရာဘာစိုက်ခင်းများကြောင့် ဒေသ၏ ဇီဝမျိုးကွဲမှုအရှိဆုံးသော သစ်တောများ ဖယ်ရှားခြင်းခံရသည့် တနင်္သာရီတိုင်း၏ ထိုင်းနိုင်ငံနယ်စပ်အနီးအနားရှိ နယ်မြေများတွင် ဖြစ်သည်။

ထိုဒေသများသည် တိုင်းရင်းသားလူနည်းစုအုပ်စုများနှင့် မြန်မာအစိုးရအကြား အပြင်းထန်ဆုံးနှင့် အကြာရှည်ဆုံး ပဋိပက္ခများ ဖြစ်ပွားနေသည့်နေရာများလည်း ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ထိုဒေသ ၂ ခုသည် တိုင်းပြည်အတွင်း စီးပွားဖြစ် လယ်ယာ စီးပွား လိုက်လျောပေးမှုများ အပြုလုပ်ဆုံးနေရာများဖြစ်ပြီး စုစုပေါင်းအက ၃.၃ သန်း သို့မဟုတ် မြန်မာနိုင်ငံ၏ စုစုပေါင်း လိုက်လျောမှု၏ ၆၀% ရှိသည်။ သို့သော် ၂၀၁၃ ခုနှစ်အထိ ထိုနေရာများ၏ ၁၅% သာ ပျိုးပင်များ စိုက်ပျိုးထားသည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံတွင် အနိမ့်ဆုံးနှုန်းဖြစ်သည်။

“တိုင်းပြည်၏ သယံဇာတကြွယ်ဝသော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစုများ နေထိုင်သည့် ပြည်နယ်များအတွင်းရှိ ကျန်ရှိနေသော သဘာဝတောများသည် များသောအားဖြင့် ထိရောက်သည့် ထိန်းချုပ်မှုမရှိကာ သစ်ခုတ်လှဲမှုနှင့်သစ်တောအသွင် ပြောင်းလဲမှုများစွာ ပို၍ဖြစ်နိုင်ခြေရှိသည်” ဟု သစ်တောကုန်သွယ်မှုနှင့်ဘဏ္ဍာရေး ဒါရိုက်တာဖြစ်သူ Kerstin Canby က Forest Trends မှာ ပြောကြားခဲ့သည်။ “မြန်မာနိုင်ငံတွင် သစ်ခုတ်လှဲခွင့်ရရှိရန် ပိုမိုခက်ခဲလာသည်နှင့်အတူ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများသည် တန်ဖိုးရှိသည့်သစ်များ ရှင်းလင်းခုတ်လှဲခွင့်ပေးမည့် ဆီအုန်းလိုက်လျောခွင့်များ ရရှိရန် ကြိုးပမ်းလျှက် ရှိသည်။ သူတို့သည် ဆီအုန်းကို တကယ်စိုက်ချင်မှတောင် စိုက်မှာဖြစ်ပြီး ၎င်းမြေအား နောင်တွင် ‘စွန့်’ ကာ မှန်းဆသုံးသပ်မှုနှင့် ပင် အကျိုးအမြတ် ရယူသွားနိုင်ဖွယ်ရှိသည်။”

**မြေဆိုင်ရာပဋိပက္ခများစွာပေးခြင်း**

ဒေသတွင်း မြေနှင့်အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ ပဋိပက္ခများ မြင့်တက်လာခြင်းသည် အစိုးရ၏ စီးပွားဖြစ်စိုက်ပျိုးရေး လိုက်လျောမှုများ ချပေးမှုမြင့်တက်လာခြင်းနှင့် ပြိုင်တူယှဉ်၍ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ မည်သည့် ဥပဒေ သို့မဟုတ် မူဝါဒမှ ရပ်ရွာလူထုအများအပြား အမှီပြုသည့် ရိုးရာအစဉ်အလာ ဥပဒေများ သို့မဟုတ် ဓလေ့များအား တရားဝင် အသိအမှတ်ပြုခြင်း မရှိပါ။ ဒေသခံရပ်ရွာလူထုများသည် ထိုဒေသများတွင် ကြာမြင့်စွာကပင် စိုက်ပျိုးခဲ့ခြင်းနှင့် နေထိုင်ခဲ့ခြင်းတို့နှင့်ပတ်သက်သည့် သမိုင်းကြောင်းများ ရှိသော်လည်း ချပေးလိုက်သည့် သစ်တောကြီးပိုင်းများနှင့် ပုဂ္ဂလိကစိုက်ပျိုးရေး လိုက်လျောမှုများအတွက် ကန့်သတ်လိုက်သောနေရာများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ထိုဒေသခံများအတွက် မည်သည့် မြေသုံးစွဲပိုင်ခွင့် သို့မဟုတ် ထိတွေ့ပိုင်ခွင့်တို့မှ တရားဝင်ချပေးထားခြင်း မရှိပါ။ လယ်ယာစီးပွား လုပ်ငန်းများအတွက် များသောအားဖြင့် ပြုလုပ်တတ်သော အတင်းအဓမ္မ ဖယ်ရှားခံရမှုများနှင့်ပတ်သက်ပြီး လယ်သမားများ ဦးဆောင်သည့် ကန့်ကွက်ဆန္ဒပြမှုများ နိုင်ငံအနှံ့တွင် ကျယ်ပြန့်စွာဖြစ်ပေါ်လာလျက်ရှိပြီး အချို့မှာ အကြမ်းဖက်မှုများဆီသို့ ဦးတည်ခဲ့သည်။ ၎င်းစိန်ခေါ်မှုအသစ်များသည် စိုက်ပျိုးရေးထုတ်လုပ်မှုအတွက်သာ မဟုတ်ဘဲ ထိန်းသိမ်းမှုဆိုင်ရာ ကြိုးပမ်းမှုများနှင့် သစ်ထုတ်လုပ်ခြင်း၏ တရားဝင်မှုနှင့်ကျင့်ဝတ်များအတွက်ပါ ဖြစ်သည်။

**သစ်တင်ပို့မှုဈေးကွက်များအဖော်ကျိုးသက်ရောက်မှုများ**

ထိုမြေများမှ ခုတ်လှဲထားသော သစ်များသည် ယခုအချိန်တွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏သစ်ထုတ်ကုန် တင်ပို့မှုအပေါ် လွှမ်းမိုးလျက်ရှိသည်။ ၂၀၁၁ နှင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်တို့အကြား သစ်ထုတ်ကုန် တင်ပို့မှုသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁ ဘီလီယံ မှ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁.၆ ဘီလီယံခန့်အထိ ခုန်တက်သွားသည်။ အနောက်တိုင်းနိုင်ငံများ၏ ပိတ်ဆို့ဒဏ်ခတ်မှုများ ဆိုင်းငံ့ခဲ့ပြီးသည့်နောက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ သစ်ထုတ်လုပ်သူများနှင့်ကုန်သည်များသည် မြန်မာ့ကျွန်းကဲ့သို့သော တန်ဖိုးမြင့်သစ်များအား ဥရောပနှင့် မြောက်အမေရိကဈေးကွက်များထံသို့ တင်ပို့ရန် တာဆူလျက်ရှိသည်။ သို့သော် ထိုဈေးကွက်များမှာ တရားမဝင်ခုတ်လှဲပြီး ကုန်သွယ်သည့် သစ်များတင်ပို့ခြင်းကို တားမြစ်သည့်ဥပဒေဖြစ်သော ဥရောပသမဂ္ဂ သစ်ထုတ်လုပ်ရေးဥပဒေ (EUTR - European Union Timber Regulation) နှင့် US Lacey Act တို့၏ ကြပ်မတ်မှုအောက်တွင်ရှိပြီး ထို့ကြောင့် သစ်ခုတ်လှဲသည့် နောက်ခံအခြေအနေများအပေါ် ပို၍စောင့်ကြည့်လာသည်။

သို့သော် ရှင်းလင်းသည့်မြေများမှ ရရှိသည့်သစ်များ၏ တရားဝင်မှုသည် မေးခွန်းထုတ်စရာဖြစ်ပြီး အတည်ပြုရန် ခက်ခဲသည်။ လယ်ယာစီးပွား လိုက်လျောမှုများအား ကြပ်မတ်သည့် ဥပဒေများ၊ စည်းမျဉ်းများနှင့် လုပ်ထုံးများသည် အချိတ်အဆက်မရှိသည့် များစွာသောအစိုးရအေဂျင်စီများအကြား ပျံ့နှံ့နေပြီး တရားဝင်အားနည်းချက်များ၊ အထူးပါမစ်များနှင့်/သို့မဟုတ် ကင်းလွတ်ခွင့်များဖြင့် ပြည့်နှက်နေသည်။ အစိုးရအရာရှိတစ်ဦးချင်းစီသည် တရားဝင်တားမြစ်ချက်များအား လွယ်ကူစွာ ကျော်ဖြတ်ပေးနိုင်ပြီး လာဘ်ပေးလာဘ်ယူမှုများ ဖြစ်ပေါ်ရန် မက်လုံးများ ဖန်တီးပေးသည်။ "နိုင်ငံတကာဈေးကွက်အတွင်းသို့ ဝင်ရောက်နေသည့် မြန်မာ့သစ်သည် မြင့်မားသည့်အန္တရာယ်များ ဆက်လက်ရှိနေမည်ဖြစ်ပြီး တရားဝင်သစ်ထုတ်ကုန်များအတွက် သန့်ရှင်းသည့် အဆင့်ဆင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုရှိကြောင်း သက်သေပြရန် ကြီးမားသည့် ထောက်ပံ့စီမံမှုဆိုင်ရာနှင့် တရားဝင်မှုဆိုင်ရာ စိန်ခေါ်မှုများ ရှိနေဦးမည်ဖြစ်သည်" ဟု Woods က မှတ်ချက်ပေးသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရှိ သစ်၏တရားဝင်မှုအား ကိုင်တွယ်ရာတွင် သစ်တောမြေအသွင်ပြောင်းမှုအား ထိန်းညှိရန်အတွက် လူမှုရေးနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ ကာကွယ်ပေးမှုများ မရှိခြင်းကိုလည်း မီးမောင်းထိုးရမည်ဖြစ်သည်။ "ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်းကုန်သွယ်မှုနှင့် သစ်တောဥပဒေ ကြပ်မတ်ခြင်း၊ အုပ်ချုပ်မှုနှင့် ကုန်သွယ်မှု (FLEGT - Forest Law, Enforcement, Governance and Trade) ဆိုင်ရာ ဆန္ဒအလျောက် လုပ်ဖော်ကိုင်ဘက် သဘောတူညီချက် (VPA - Voluntary Partnership Agreement) ကဲ့သို့သော အကျိုးသက်ရောက်မှုမရှိသည့်မူဝါဒဆိုင်ရာ ကြိုးပမ်းမှုများသည် တရားဝင်မှုနှင့်ရပိုင်ခွင့်ဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအား ကိုင်တွယ်ရန်အတွက် အလွန်အရေးကြီးမည်ဖြစ်သည်" ဟု Jenkins က နိဂုံးချုပ်ပြီး ပြောဆိုခဲ့သည်။

# # #

Forest Trends သည် ၁၉၉၉ ခုနှစ်တွင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး အဖွဲ့အစည်းများ၊ သစ်တောထုတ်ကုန်ကုမ္ပဏီများ၊ သုတေသနအုပ်စုများ၊ ဘက်ပေါင်းစုံဖွံ့ဖြိုးမှုဘဏ်များ၊ ပုဂ္ဂလိကရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ရန်ပုံငွေအဖွဲ့များနှင့် ပရဟိတဖောင်ဒေးရှင်းများမှ ခေါင်းဆောင်များက ဖန်တီးခဲ့သည့် ဝါရှင်တန် ဒီစီတွင် အခြေစိုက်သော အကျိုးအမြတ်အတွက်မဟုတ်သည့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သည်။ ၎င်း၏တာဝန်မှာ ၄ ပိုင်းဖြစ်ပြီး ယင်းတို့မှာ - လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွက် သစ်တောများ၏တန်ဖိုး ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ မြှင့်တက်လာစေရန်၊ ဂေဟစနစ်ဝန်ဆောင်မှုများအတွက် ဈေးကွက်တန်ဖိုးများကို ဖန်တီးဖော်ထုတ်ရင်း ထာဝစဉ်တည်တံ့စေသည့် သစ်တောစီမံခန့်ခွဲမှုနှင့် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်မှုတို့အား မြှင့်တင်ပေးရန်၊ ၎င်းဈေးကွက်များအတွင်းတွင် ပေါ်ထွက်လာနေသည့် ဆန်းသစ်သော စီမံကိန်းများနှင့်ကုမ္ပဏီများအား ထောက်ပံ့ရန်နှင့် သစ်တောအတွင်းနှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်တွင် နေထိုင်ကြသော ဒေသခံရပ်ရွာလူထုများ၏ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းများအား ပိုမိုကောင်းမွန်လာအောင်ပြုလုပ်ပေးရန်တို့ ဖြစ်သည်။ မဟာဗျူဟာမြောက်ဈေးကွက်နှင့်မူဝါဒဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများအား ပိုးခြားစိတ်ဖြာပြီး ရှေ့ကို ကြည့်ရှုမျှော်ကိုးသော ထုတ်လုပ်သူများ၊ ရပ်ရွာလူထုများနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအကြားရှိ အချိတ်အဆက်များကို အားပေးရင်း ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ခြင်းနှင့် ပြည်သူတို့အတွက် ဈေးကွက်များ စွမ်းဆောင်နိုင်ခြင်းအား အထောက်အကူပြုရန်အတွက် ဘဏ္ဍာရေးကိရိယာအသစ်များ ဖော်ထုတ်ရန်တို့ ဖြစ်သည်။ Forest Trends ၏ချဉ်းကပ်ပုံမှာ ဂေဟဗေဒ၊ စီးပွားရေးနှင့် မျှတမှုတို့၏ အခြေခံရှုထောင့်တို့အား ပေါင်းစပ်သည့်နည်းလမ်းဖြစ်ပြီး အကြောင်းမှာ ကျွန်ုပ်တို့၏ဦးတည်ချက်သည် နိုင်ငံတကာအတွက်ရော မတူညီသည့် အကျိုးသက်ဆိုင်သူမျိုးစုံတို့အတွက်ပါ အဓိပ္ပာယ်ပြည့်ဝသည့်အတိုင်းအတာရှိသော အကျိုးသက်ရောက်မှုတစ်ခု ရရှိရန် ဖြစ်သည်။